
Respostes a la Ciutadania del Grup Municipal PSC al Ple 21/5/08 
 
 
Registre 6790 
Edi Rovira Góngora 
Per al PSC 
 
Perquè no s’obliga a reduir la velocitat als cotxes que passen per la 
Rambla Àngel Guimerà? 
Ja sabem que hi ha senyals horitzontals com verticals que diu 30 km per 
hora, però ningú hi fa cas. 
Podrien posar bandes reductores de velocitat, com ja s’ha fet davant del 
col·legi alemany. 
 
Molt recentment hem instal·lat bandes dissuasòries de velocitat, abans d’arribar 
a la corba del carrer Nou. Quant a les bandes que hi ha a la Rambla Àngel 
Guimerà, col·locarem unes a l’alçada del passatge Joan Brillas en sentit 
descendent. Aquest tipus de banda sempre porta problemes, i porta problemes 
perquè ens hem trobat moltes vegades que el veïnat es queixa pel sotrac que 
fan els cotxes en passar.  
 
Perquè no s’obliga a reduir la velocitat dels cotxes que passen pel carrer 
Cinto Verdaquer? 
Ja sabem que hi ha senyals verticals que diuen 10 km per hora, però 
ningú fa cas. 
Podrien posar bandes reductores de velocitat, com ja s’ha fet davant del 
col·legi alemany. 
 
El problema per col·locar aquestes bandes en aquest lloc, és el sotrac que fan 
els cotxes que tot ocasionar molesties als veïns, i el que nosaltres pensem fer, i 
ja està encarregat, és una senyalització lluminosa que avisi del perill que 
representa la circulació per aquest carrer per ser de preferència per a vianants. 
 
Com es possible que els cotxes aparquin sobre la vorera amb tota 
impunitat i sense rebre cap sanció, davant de l’antiga entrada del 
poliesportiu La Plana. 
Això no és un exemple. 
 
Hem donat instruccions per a la col·locació de pivots i de vigilància policial 
d’aquestes infraccions. 
 
Registre 7751 
Mª Teresa  Carbonell 
Per al PSC 
 

• Totes les AAVV tenen les mateixes subvencions? De què depèn la 
subvenció? Amb quins criteris les donen? Hi té alguna cosa a 
veure amb el nombre de socis que té cadascuna? Té a veure amb 
les activitats puntuals (organització Festa Major de barri o festes 



populars)? Té a veure amb la feina diària que puguin fer al servei 
del barri i dels seus veïns? 

Les subvencions, ja ho hem comentat en aquest Ple i en l’anterior, es regulen 
per les bases de concessió que s’aproven per part de l’Ajuntament, i a cada 
convocatòria els requisits es regulen a les bases, segons siguin esportives, 
culturals, etc. 

 
• Fa tres o quatre mesos al Parc de les Tres Esplugues, per exemple, 

i als baixants “verds” de l’autopista, com ara els que donen al 
carrer Anton Fortuny, eren plens de conills de bosc. Ara ja no se’n 
veu ni un. Saben què ha passat amb ells? 

 
Doncs nosaltres no sabem que passa amb els conills, la veritat. No vàrem fer 
res perquè apareguessin, i tampoc hem fet res perquè desapareguin. No tenim 
notícia d’això. 

 
• Han pensat en aprofitar l’aigua dels pous del barri de Sant Llorenç, 

que els veïns feien servir per regar els horts, per fer neteja viària i el 
rec dels espais verds? 

 
Hem encarregat un estudi a través de l’Agència Catalana de l’Aigua sobre 
l’existència o no d’aqüífers a la població. El que estem fent és la utilització d’un 
pou que hi ha a Pujol i Bausis, on s’ha instal·lat un dipòsit de 40.000 litres, i des 
d’on s’estan fent els recs d’emergència amb el servei de Parcs i Jardins, i no 
només això sinó que, en el moment que hi hagi una situació de normalitat, el 
que farem també serà utilitzar aquesta aigua del freàtic per fer l’aigualeig dels 
carrers. 

 
 
Registre 7752 
Elisabeth Millà 
Per al PSC 
 

• Fa unes setmanes i amb ple decret de sequera s’estava regant per 
aspersió la gespa del parc de la Solidaritat, amb la particularitat que 
una part important de l’aigua anava a parar directament a la vorera. 
Està connectat aquest tipus de rec a les aigües freàtiques? 

 
Concretament, el rec, el manteniment d’aquest parc depèn directament de la 
Mancomunitat de Municipis de l’Área Metropolitana. El decret de la sequera el 
que establia era que cadascuna de les administracions, en funció de les seves 
competències, fes els plans de contingència, i la mancomunitat ha fet un pla de 
contingència on aplica un rec de supervivència per les especials 
característiques d’aquest parc, de subjecció a través de la gespa dels talussos, 
i amb el vist i plau de l’Agència Catalana de l’Aigua.  

 
• Aquest estiu què passarà amb la piscina de la Baronda si segueix 

vigent el decret de la sequera? 
 



La piscina de la Baronda no s’ha de reomplir, per tant només caldrà depurar i 
sanejar les aigües. 
 

• Una altra vegada sobre l’ex-cap de policia que se suposa segueix 
de baixa i cobrant de l’Ajuntament. Després dels fets que s’han 
produït a Coslada sembla deduir-se que allà es demanen 
responsabilitats al govern municipal, donant a entendre que se 
l’hauria d’haver destituït a partir de les queixes que hi havia des de 
feia anys per actuacions irregulars. És cert doncs que un govern 
municipal pot destituir, per causes justificades, un cap de policia? 
Si és així perquè l’Ajuntament d’Esplugues no ha pres cap mesura 
encara, tot i que s’havien rebut queixes des de fa temps i fins i tot 
s’havien obert expedients? Què en pensa la regidora de Seguretat 
Ciutadana? 

 
El Govern Municipal ha de complir amb la més estricta legalitat i això és el que 
s’està fent. És absolutament il·legal la destitució d’un funcionari públic al marge 
del procediment establert. Treure aquí el cas de Coslada és un despropòsit i 
menysteniment pel cos de la Policia Local d’Esplugues. 
 
Registre 7753 
Jordi Raventós 
Per al PSC 
 
Quan es va fer el tramvia i per tal de minimitzar l’impacte ambiental i 
augmentar les zones verdes, es va plantar gespa en el seu recorregut per 
Esplugues, comportant tot això un cots important: impermeabilització, 
rec, substrat especial, llavors, personal de manteniment... Amb les 
mesures de reg actuals, totes aquestes infrastructures han quedat fora de 
lloc i ho haurem de deixar morir. A qui hem de demanar responsabilitats 
de fer la plantació de gespa que no s’adiu gens amb el nostre clima i que 
comporta despeses d’aigua exagerades? 
 
El projecte, execució i manteniment d’aquesta infrastructura és competència de 
l’ATM. 
 
Un senyor va pels carrers d’Esplugues ben protegit amb una màscara, 
matant herbes amb un herbicida que deixa colorat el terra d’un to verdós. 
Quin herbicida és? Quin grau de toxicitat té? Pot ser perjudicial per a les 
persones o per als animals? 
 
La Llei de Prevenció i Riscos Laborals preveu que el personal que manipula 
aquests productes adopti les mesures de protecció corresponents, però segons 
ens informa la UTE (Urbaser i CLD), que és l’empresa que gestiona el 
manteniment  de les zones verdes. Els herbicides són: ROUNDUP I STOMP. 
 
 
Com incidirà en el nostre ajuntament la crisi econòmica anunciada pel 
senyor Solbes? Quines partides restaran afectades? 
 



Analitzat l’estat d’execució del pressupost d’ingressos de l’exercici 2008 a data 
20.05.08 es constata una evolució d’acord amb les previsions realitzades en 
confeccionar el mateix, excepte el concepte 11400 “Impost sobre l’increment de 
valor dels terrenys de naturalesa urbana” amb una previsió que ascendeix a 
1.775.000 € havent-se liquidat fins aquesta data la quantitat de 465.735 €. Si a 
final d’any l’evolució ha estat uniforme, això implicarà una reducció de recursos 
de 775.000 €, la qual cosa representa un 2% dels recursos ordinaris. Aquesta 
disminució caldrà compensar-la amb l’execució ordinària de la despesa. 
 
Registre 7760 
Núria Roig  
(Resposta Alcaldessa) 
 
Pregunta per el ple de maig i perquè respongui l’Alcaldessa. 
Continuació del carrer traginers direcció Ciutat Diagonal, un camí de tota 
la vida utilitzada per el poble i que comunicava Finestrelles amb Ciutat 
Diagonal, S’ha obert un carrer de 7 metres d’amplada i aquest carrer no 
consta en els planell entregats per l’Ajuntament. Adjuntem Fotos. 
Ens agradaria que ens expliquessin que passa, perquè aquest carrer i 
perquè aquesta amplada. 
 
En el Projecte d’Urbanització del sector Porta BCN, es contempla la 
urbanització de la zona verda situada per sobre  l’avinguda dels Traginers. La 
qualificació de sistema de zona verda d’aquests terrenys està recollida a  tota la 
documentació urbanística aprovada, és a dir,  en les dues  Modificacions 
Puntuals del Pla General, en el Pla Parcial del sector, així com el Projecte 
d’urbanització. Així mateix, el Pla General Metropolità, Text Refós de 1976, 
contemplava aquests terrenys com a sistemes de zona verda, en la major part, 
i com a equipament comunitari. 
 
Entre les previsions del Projecte d’urbanització aprovat, es contempla el 
tractament de l’anomenat camí de Finestrelles, i d’altres executats durant les 
obres d’urbanització, que es configuren de conformitat amb els següents 
criteris: 
 
- La totalitat de camins projectats estan dissenyats per ser utilitzats per 
vianants i bicicletes, amb amplada suficient per garantir la compatibilitat 
d’ambdós usos i amb pendents adequades a les normes vigents en matèria 
d’accessibilitat. 
- El recorregut del camí de Finestrelles compleix, quanta amplada i altres 
característiques constructives, amb els requeriments de la Diputació de 
Barcelona, pels camins forestals aptes pel pas de vehicles de Bombers i de 
Serveis, i quedarà, una vegada executat, tancat al trànsit de vehicles, excepció 
feta, òbviament dels de Bombers i del serveis de manteniment del Parc i altres 
municipals. 

- Els camins disposen, de forma soterrada, de les canalitzacions 
corresponents a drenatge, enllumenat públic, etc, i incorporen així 
mateix la canalització necessària per al soterrament de la línia de 110 
Kw, que en l’actualitat passa en estesa aèria. 

 



Quant al contingut del diferents plànols que integren el conjunt de plans i 
projecte, és necessari destacar que el nivell de detall i concreció gràfica de 
cada plànol està en relació amb el document urbanístic en què s’integra, de 
forma que els plànols de planejament no contenen els detalls del tractament 
concret de cada espai i, especialment pel que fa a les zones verdes, contenen 
únicament el plantejament general que, d’una altra banda, s’ha de 
desenvolupar i especificar en el projecte d’urbanització. 
 
La documentació gràfica d’aquest projecte, és detallada i concreta, i ha estat 
també posada de manifest mitjançant publicació al Butlletí Oficial de la 
Provincia. 
 
Registre7761 
Núria Roig 
(Resposta Alcaldessa) 
 
 
Pregunta per el ple de maig i perque contesti l’Alcaldessa. 
On acaba el pla CAUFEC o Porta Barcelona. La part que toca a Collserola, 
i on comença el patronat de Collserola? 
 
La trama urbana del sector Porta BCN, acaba en el límit sud del perllongament 
de l’Avinguda dels Traginers, entre el carrer Josep Anguera i Sala i l’Avinguda 
Jacint Esteva Fontanet. 
 
L’àmbit del Parc de Collserola, en el punt de què parlem, arriba així mateix, al 
límit nord de l’Avinguda dels Traginers, entre els carrers indicats. 
 
No obstant això, l’àmbit del planejament general i parcial aprovat incorpora una 
porció important de terreny situada per sobre l’avinguda dels Traginers, i dintre, 
per tant, del Parc de Collserola, que està qualificada com a zona verda i que ha 
de ser urbanitzada, com a tal zona verda, conjuntament amb la totalitat del 
sector, a càrrec de la Junta de compensació del mateix. 
 
Aquestes determinacions figuren en tota la documentació urbanística aprovada, 
és a dir,  en les dues  Modificacions Puntuals del Pla General, en el Pla Parcial 
del sector, així com en el Projecte d’urbanització. 
 
 
Registre 7762 
Nuria Roig de Mariana 
(Resposta Portaveu) 
 
Per el Ple del mes de maig 2008. 
Per ser contestada per el Sr. Giner “Les obres que s’estant fent al carrer 
Finestrelles, són per soterrar les linees  elèctriques que actualment són 
aèrees?” 
Sol·licitem una explicació, doncs s’estant fent forats a les voreres però el 
cablejat és aeri. 
 



A l’Avinguda de Finestrelles, entre els carrers Professor Barraquer i Joan Mirò, 
s’està procedint al soterrament de línia de baixa tensió i, una vegada concloses 
les obres, es retiraran els pals corresponents.  
 
En les proximitats es canvien dos pals en mal estat de conservació per dos de 
nous: carrers Rocabert i Bonavista. 
 
 
Registre 7763 
Nuria Roig de Mariana 
(Resposta Alcaldessa) 
 
 
Preguntes per al Ple de maig- Per l’Alcaldessa “Les obres que s’han 
iniciat sense comunicar als veïns entre Santa Rosa i c/Tenerife perquè 
son? 
 
Es tracta d’una canonada de transport d’aigua potable de 700 mm, que executa 
AGBAR. 
 
Les obres que es fan a l’Avinguda de Sant Joan de Déu, estan aturades? 
 
Sol·licitem informació de totes aquestes preguntes per poder donar 
respostes als veïns del barri. 
 
En l’actualitat les obres no estan aturades; no obstant això, és cert que per 
dificultats de coordinació amb la Direcció General de Carreteres de la 
Generalitat de Catalunya, aquestes obres han estat suspeses  un cert temps 
fins que ha estat resolta aquesta circumstància. 
 
 
 


